
Zveřejnění poskytnutých informací dle § 5 odst. 3 zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k 

informacím, ve znění pozdějších předpisů.  

Žádost č. 14/2024 ze dne 18.03.2024 

Vypořádání dotace 

Vyřizoval: interní auditor 

 
TEXT ŽÁDOSTI 

Citace:  
 v rámci mé diplomové práce zjišťuji využitelnost systému ochrany oznamovatelů. Tento 
systém měla města nad 10 000 obyvatel povinnost, dle zákona č. 171/2023 Sb., zákon o 
ochraně oznamovatelů (dále jen „Zákon“), zavést. Prosím Vás o odpovědi na níže uvedené 
otázky a o jejich odeslání na uvedený email.  
Veškeré požadované údaje vyplňte prosím do přiloženého excelového souboru a zašlete v 
editovatelné podobě.  
1. Máte zavedený systém ochrany oznamovatelů?  
2. Kdy jste systém ochrany oznamovatelů zavedli?  
3. Pokud jste měli systém ochrany oznamovatelů zavedený již před schválením nového 

Zákona, došlo po schválení zákona k nějaké aktualizaci? Pokud ano k jaké?  
4. Prostřednictvím jakých kanálů je oznamovatelům umožněno podávat oznámení?  

 . Kolik oznámení bylo od začátku fungování systému přijato? Kolik z těchto oznámení bylo 
přijato po schválení nového Zákona?  

 . Kolik z těchto oznámení bylo relevantních a dále řešených?  
 . Kolik z těchto oznámení bylo přijato anonymně? (Pokud byla tato možnost umožněna)  
 . Jakým způsobem byla oznámení podána? (Uveďte ideálně počet a způsob oznámení. Vzor: 

telefonicky (8), email (3), aplikace (1))  
 .  

• Je/bylo oznamovatelům umožněno podávat oznámení anonymně? Vyberte jednu z 
následujících odpovědí Před schválením Zákona bylo oznamovatelům umožněno 
podávat oznámení anonymně, ale po schválení zákona byla tato možnost zrušena  

• Před schválením Zákona nebylo oznamovatelům umožněno podávat oznámení 
anonymně, ale po schválení zákona byla tato možnost umožněna  

• Anonymní oznámení bylo umožněno jak před, tak po schválení Zákona.  

• Anonymní oznámení nebylo umožněno ani před, ano po schválení Zákona.  
• Před schválením Zákona jsme systém ochrany oznamovatelů neměli zavedený a nyní 

umožňujeme oznamovatelům anonymní oznámení  
• Před schválením Zákona jsme systém ochrany oznamovatelů neměli zavedený a nyní 

neumožňujeme oznamovatelům anonymní oznámení  
• Nemáme, ani jsme neměli zavedený systém ochrany oznamovatelů, tudíž tato otázka je 

nerelevantní  
• Jiné, prosím napište...  
•  
• Spravuje Váš systém externí nebo interní příslušná osoba?  
• Bylo zaměstnancům poskytnuto školení? Pokud ano jakým způsobem bylo vedeno?  
 



 
1. Máte na webu uveřejněny informace pro oznamovatele?  
2. Máte vytvořenou vlastní směrnici (vnitřní předpis), která upravuje ochranu oznamovatelů 

na městském úřadě?  
3. Kolik zaměstnanců působí na městském úřadě?  
4. Kolik zaměstnanců působí na jednotlivých odborech?  
 
 
TEXT ODPOVĚDI 
Vyplněná tabulka 



Obecné otázky 

Město:

Počet zaměstnanců městské úřadu: Magistrát města Karviné

Datum vyplnění:

Otázka 

1. Máte zavedený systém ochrany oznamovatelů?

2. Kdy jste systém ochrany oznamovatelů zavedli?

3. Pokud jste měli systém ochrany oznamovatelů zavedený již před schválením nového zákona č. 171/2023 

Sb., o ochraně oznamovatelů (dále jen "Zákon"), došlo po schválení zákona k nějaké aktualizaci? Pokud ano 

k jaké?

4. Prostřednictvím jakých kanálů je oznamovatelům umožněno podávat oznámení?

5. Kolik oznámení bylo od začátku fungování systému přijato?

5a. Kolik z těchto oznámení bylo přijato po schválení nového Zákona ?

5b. Kolik z těchto oznámení bylo relevantních a dále řešených?

5c. Kolik z těchto oznámení bylo přijato anonymně? (Pokud byla tato možnost umožněna)

5d. Jakým způsobem byla oznámení podána? (Uveďte ideálně počet a způsob oznámení. Vzor: telefonicky (8), 

6,  Je/ bylo oznamovatelům umožněno podávat oznámení anonymně? (Vyberte jednu z následujícíh odpovědí a označte jí X ve sloupci "odpověd")

     · Před schválením Zákona bylo oznamovatelům umožněno podávat oznámení anonymně, ale po schválení zákona byla tato možnost zrušena

     · Před schválením Zákona nebylo oznamovatelům umožněno podávat oznámení anonymně, ale po schválení zákona byla tato možnost umožněna

     · Anonymní oznámení bylo umožněno jak před, tak po schválení Zákona 

     · Anonymní oznámení nebylo umožněno ani před, ano po schválení Zákona.

     · Před schválením Zákona jsme systém ochrany oznamovatelů neměli zavedený a nyní umožňujeme oznamovatelům anonymní oznámení

     · Před schválením Zákona jsme systém ochrany oznamovatelů neměli zavedený a nyní neumožňujeme oznamovatelům anonymní oznámení

     · Nemáme, ani jsme neměli zavedený systém ochrany oznamovatelů, tudíž tato otázka je nerelevantní

     · Jiné, prosím napište...

7. Spravuje Váš systém externí nebo interní příslušná osoba?

8. Bylo zaměstnancům poskytnuto školení? Pokud ano jakým způsobem bylo vedeno?

9. Máte na webu uveřejněny informace pro oznamovatele?

10. Máte vytvořenou vlastní směrnici (vnitřní předpis), která upravuje ochranu oznamovatelů na městském

úřadě?

Název odboru 

tajemník

oddělení interního auditu a kontroly

oddělení Kanceláře primátora

oddělení lidských zdrojů

Odbor ekonomický

Odbor komunálních služeb

Odbor majetkový

Odbor organizační

Odbor sociální

Odbor správní

Odbor stavební a životního prostředí

Odbor školství a rozvoje

celkem



Odpověď

Karviná

292

21.03.2024

Odpověď

ANO
Vnitřní oznamovací systém zaveden v souladu se SMĚRNICÍ EVROPSKÉHO PARLAMENTU A RADY 

(EU) 2019/1937 ze dne 23. října 2019 

o ochraně osob, které oznamují porušení práva Unie, a to již v požadovaném termínu do 17.12.2021.
Ještě před schválením nového zákona byl tento vnitřní oznamovací systém zaveden. Došlo k mírné 

úpravě webového formuláře, úpravě textu na webu v souladu s požadavky zákona. Příšlušné osoby si 

musely vyřídit výpis z rejstříku trestů, písemně prohlásit bezúhonnost a být písemně poučeni o jejich 
Oznámení lze podávat poštou, prostřednictvím webového formuláře, osobně u určených příslušných 

osob v kanceláři nebo telefonicky - vše popsáno na webových stránkách města v sekci: Povinně 
Přijata celkem 2 oznámení /před působností zákona/ prostřednictvím webového formuláře – 

nerelevantní: nejednalo se

0

V obou případech se jednalo o nerelevantní oznámení: nejednalo se o osobní působnost směrnice.

1

2 x přes aplikaci (webový formulář) - avšak nerelevantní

6,  Je/ bylo oznamovatelům umožněno podávat oznámení anonymně? (Vyberte jednu z následujícíh odpovědí a označte jí X ve sloupci "odpověd")

     · Před schválením Zákona bylo oznamovatelům umožněno podávat oznámení anonymně, ale po schválení zákona byla tato možnost zrušena

     · Před schválením Zákona nebylo oznamovatelům umožněno podávat oznámení anonymně, ale po schválení zákona byla tato možnost umožněna
x  /v souladu s novým zákonem umožňujeme přijmout i anonymní podání/. Písemnost bude v tomto 

případě /tedy nemá-li atributy stanovené zákonem o ochraně oznamovatelů/ vyřizována jako běžné 

podání a dle svého obsahu bude předána k řešení jednotlivým odborům.

     · Před schválením Zákona jsme systém ochrany oznamovatelů neměli zavedený a nyní umožňujeme oznamovatelům anonymní oznámení

     · Před schválením Zákona jsme systém ochrany oznamovatelů neměli zavedený a nyní neumožňujeme oznamovatelům anonymní oznámení

1 příslušná osoba + její zástup /interně/
Ano, on-line školení prostřednictvím komerčních subjektů, krátká školení prostřednictvím online 

přenosu z Ministerstva spravedlnosti, účast na konzultacích na Ministerstvu spravedlnosti v Praze.

Ano, na webových stránkách města v sekci: Povinně zveřejňované informace: Ochrana oznamovatelů.
Vnitřní předpis (směrnici) ani jiný dokument není na Magistrátu města Karviné vytvořen. Postupujeme 

v souladu s platným zákonem. Informace jsou zveřejněny na webu. Noví zaměstnanci jsou proškoleni v 

rámci vstupního vzdělávání. Stávající byli proškolení formou zápisu z porady vedení odborů.

Počet zaměstnanců odboru 

1

3

11

6

24

16

38

43

46

43

32

29

292
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